

# မၤန့ၢ်တၢ်မၤအသးနီၢ်ကီၢ်တက့ၢ်.

## တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (BOOSTER SHOTS)

ကသံဉ်ဆဲးဒီသဒါ COVID-19 တၢ်ဆါမ့ၢ်ကသံဉ်လၢအတုၤလီၤထီၣ်ဘး



ကသံဉ်ဒီသဒါ COVID-19 တၢ်ဆါ မ့ၢ်ကသံဉ်လၢအတုၤလီၤထီၣ်ဘးဒိၣ်မးန့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်ဆဲးဘၣ်ဝဲဒၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါတၢ်ဆါလၢပုၤပုၤလံၤန့ၢ်, နတဘၣ်ဂၢ်ဝဲဒၣ် COVID-19 တၢ်ဆါအသးဒီးတဒုးဘၣ်ကူဘၣ်ဂၢ်ပုၤအဂၤတဖၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်န့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ဂၢ်တၢ်ဆါအသးဒၣ်လဲၣ်, ကသံဉ်ဒီသဒါတၢ်ဆါအံၤတြီဆါစၢၤန့ၢ်လၢနအိၣ်တဆူၣ်တချးနးနးကလဲၣ်အဂီၢ်သ့ဝဲန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (BOOSTER SHOTS) ပုၤဖျဲးဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်

COVID-19 ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (booster shots) အိၣ်ဒီးကသံဉ်အတၢ်ကျဲၣ်ကျိယုၣ်သးတမံၤဃီဒီးကသံဉ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါအခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိအသး, အိၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ပုၤဖျဲးလၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အတၢ်အုၣ်သးလၢတၢ်ဆဲးန့ၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤတကယၤမံလံယၢ်ဂၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. ကသံဉ်အတၢ်ဒိဘၣ်တဆံးတက့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မၤသးဒိၣ်ညိၣ်န့ၢ်အသးန့ၢ်လီၤ. ကသံဉ်အတၢ်ဒိဘၣ်လၢအမၤသးဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်တကဲထီၣ်ညိၣ်န့ၢ်သးဘၣ်န့ၢ်လီၤ.



## တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (BOOSTERS) ဒီသဒါစၢၤန့ၢ်လၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ

တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (Boosters) မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ကသံဉ်ဆဲးဒီးနဆဲးအီၤသ့ဝဲန့ၢ်ဆဲးဝဲဒၣ်ကသံဉ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါစၢၤလီၤဝဲအလီၢ်ခဲ ဒ်သိးအကတြီဆါစၢၤဒီးန့ၢ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆါအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.



တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (Boosters) မ့ၢ်တၢ်မၤညိၣ်န့ၢ်ဝဲလၢကသံဉ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါအါမးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. အဒိ, ကသံဉ်ဆဲးဒီသဒါခၢ်အုၣ်တၢ်ဆါအါလီၢ်အိၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကဘၣ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်အီၤအနံၣ် 1၀ တဘျီလၢပုၤဒိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပုၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ပုၤသ့ဝဲအုၣ်ယုၣ်ထီၣ်န့ၢ်ဝဲလၢကသံဉ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါတနီၤနီၤအတၢ်ဒီသဒါကလီၤစၢၤဝဲလၢပုၤတဂၤလၢလၢအပုၤလၢအကတီၢ်ဒၣ်ဝဲ, ဒီး တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (boosters) ဒီသဒါစၢၤအီၤလၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအဂီၢ်သ့ဝဲန့ၢ်လီၤ. COVID-19 ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံဉ်ဒီသဒါဂံၢ်ဘါ (booster) အကသံဉ်ဆဲးမၤတၢ်အကျဲတမံၤဃီန့ၢ်လီၤ.



# မတၤလၢအဆဲးဝဲဒၣ်တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံၣ် ဒီသဒၢဂံၢ်ဘါ (booster) သ့လၢ်.

တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံၣ်ဒီသဒၢဂံၢ်ဘါ (Booster) ဒီသဒၢစၢၤတၢ်လီၤလီၤဆီဆီလၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်, ဘၣ်ဆၣ်အရူၣ်ဒိၣ်လီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချတၢ်အိၣ်သး, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ, မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်မ့တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်လၢအခိပညီမ့ၢ်ဝဲတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်အါဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ဝဲဒၣ် Covid-19 တၢ်ဆါ မ့တမ့ၢ် ဆူးဆါထီၣ်နးနးကလဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟ့ၣ်ကလီဝဲဒၣ် တၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံၣ်ဒီသဒၢဂံၢ်ဘါ (boosters) ကသံၣ်ဆဲးလၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်လၢတၢ်တက့ၢ်ပဲၣ်ထံနီၤဖးဝဲလၢနမ့ၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤခိအိၣ်ကိၢ်အတီၤပတီၢ်, မ့တမ့ၢ် နအိၣ်ဒီးဆူၣ်ချတၢ်အုၣ်ကီၤ မ့တမ့ၢ် ID တၢ်ဂီၤအဖီခိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



## မၤန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဒီသဒၢ

ကျဲအဂ့ၤကတၢ်လၢတၢ်ဒီသဒၢစၢၤနဟံၣ်ဖိသီဖိ, နပုၤတဝၢဒီးနနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်နဲအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဆဲးဒီသဒၢအဘျဲပုၤန့ၣ်လီၤ. ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံၣ်ဒီသဒၢဂံၢ်ဘါ (Boosters) ကသံၣ်ဆဲးဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဒီသဒၢအါထီၣ်န့ၢ်ဒဲးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဆဲးသိးဃၢ်နီၣ်ကျၢၢ်ဘၢမဲၣ်, မၤတၢ်အိၣ်စီၤစ့ၤယံၤလိၣ်သးဒီးပုၤအဂၤ, ဒီးအိၣ်ဆိးလၢဟံၣ်ဖဲနဆူးဆါအခါလၢတၢ်ဒီသဒၢစၢၤပုၤကိးဂၤအတၢ်ပုၤဖျဲးလၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဆဲးကျိးနကသံၣ်သရၣ်, ပုၤဖိၣ်ကသံၣ်, မ့တမ့ၢ် ဆူၣ်ချပုၤသ့ပုၤဘၣ်လီၤဆီတဂၤဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံက့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆဲးဆူၣ်ထီၣ်ကသံၣ်ဒီသဒၢဂံၢ်ဘါ (boosters) ကသံၣ်အဂ့ၢ်တက့ၢ်.

# ဒီသဒၢလီၤနနီၢ်ကစၢ်အသးတက့ၢ်. ဒီသဒၢနပုၤတဝၢတက့ၢ်. ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒၢတက့ၢ်.